

靜宜大學教務處 通知

地 址：臺中市沙鹿區臺灣大道 7 段 200 號
承 辦 人：陳佩菱
電子郵件：plchen@pu.edu.tw
聯絡方式：04-26328001 轉 11111
傳 真：04-26321884

受文者：本校全體學生

發文日期：115 年 9 月 4 日

發文字號：靜教綜字第 11500054 號

速別：普通件

密等及解密條件或保密期限：普通

附件：附件一-[115 學年度第 1 學期選課時間表](#)、附件二-[115 學年度第 1 學期行事曆](#)、附件三-[靜宜大學學生考試規則](#)、附件四-[靜宜大學學生考試請假及補考辦法](#)、附件五-[其他注意事項](#)

主旨：115 學年度第 1 學期開學通知及相關注意事項，請查照。

說明：

- 一、115 學年度第 1 學期於 **115 年 9 月 14 日開學暨正式上課**，請同學務必上網查看個人課表，按時上課。(課程資訊以 e 校園服務網之課程綱要查詢系統為準)。
- 二、**第一輪加退選時間於 9 月 8 日至 11 日辦理，第二輪加退選時間於 9 月 18 日至 22 日辦理**。各年級加退選時程請參閱選課時間表(附件一或至靜宜大學→e 校園服務網→課程綱要查詢系統→點選右上角選課時間表查詢)，敬請同學把握選課時程辦妥選課。
- 三、本校期中(末)考試日期請參閱 115 學年度第 1 學期行事曆(附件二或至靜宜大學首頁→點選上方校園行事曆)，校內各項考試務必遵守「靜宜大學學生考試規則」(附件三或至綜合業務組→章則辦法→課務相關法規查詢)，違者將移交學生事務處依學生獎懲辦法議處，敬請同學留意。
- 四、考試請假一律採線上申請，如為期中考考試，由任課教師處理補考事宜；如為期末考考試，除任課教師處理補考事宜外或可由綜合業務組辦理統一補考。相關規定依本校「靜宜大學學生考試請假及補考辦法」辦理，辦法請參閱附件四(或至綜合業務組→章則辦法→課務相關法規查詢)。
- 五、其他相關注意事項，請參閱附件五。
- 六、因應民法第 12 條修訂「18 歲為成年人」，本校不再寄送學期成績通知，學生可於 e 校園服務網查詢成績資料，並請轉知家長利用本校首頁「家長專區」查詢各學期成績，倘有成績單紙本需要者，可於本校自動化繳費機申請立即取件。
- 七、104 學年度起入學之碩、博士生於提交指導教授申請表前，需通過臺灣學術倫理教育課程測驗。本校自 109 學年度起研究生申請學位考試簽文，需檢附經指導教授簽名確認之論文線上原創性檢驗比對報告電子檔。論文比對結果需：1.具有完整之論文名稱；2.報告最末頁『排除引述』及『排除相符處』須為關閉，『排除參考書目』則由學系(所、學位學程、班)自訂。比對結果以不超過 25% 為原則，特殊個案需由指導教授說明理由，經學系(所、學位學程、班)主任簽名後，隨同研究生申請學位考試簽文呈核。
- 八、停課訊息：115 年 9 月 25 日(五)中秋節，9 月 28 日(一)孔子誕辰紀念日(教師節)，10 月 9 日(五)國慶日補假、10 月 10 日(六)國慶日，10 月 25 日(日)台灣光復暨金門古寧頭大捷紀念日，10 月 26 日(一)台灣光復暨金門古寧頭大捷紀念日補假，11 月 28 日(六)地方公職人員選舉投票，12 月 12 日(六)全校運動大會、全球校友回娘家，12 月 25 日(五)行憲紀念日、耶穌聖誕節、校慶日，116 年 1 月 1 日(五)開國紀念日，皆停課一天。國定假日如遇週六、日，停課一天。如遇特殊情形，另行通知。
- 九、請同學務必遵守智慧財產權合理使用範圍，使用正版教科書，切勿影印複製與下載散播未經授權之著作。著作使用範圍及資訊，請參閱[靜宜大學保護智慧財產權宣導網站](#)。
- 十、請留意個人資料保護法之相關使用規範，並妥善保管同學通訊資料避免不當使用及外流。
- 十一、煩請各學系秘書、國際暨兩岸事務處協助轉知外國學生、陸籍學生、交換學生週知。

正本：本校全體學生

副本：教務處、綜合業務組、各學系主任及秘書、各班導師、國際暨兩岸事務處

教務長 

開學通知其他注意事項

- 一、各課程缺席扣分規範，詳載於課程綱要「評分方式及比重」欄內，煩請至課程綱要查詢系統查詢。
 - 二、依本校學則第三十四條規定：「某一科目缺、曠課累計達任課教師所明文規定且宣布之扣分標準者，應反映於該科成績」。
 - 三、課程點名系統及考試簽到表列有修習學生相片，以利教師認識學生，請同學勤於學習，多向教師請益。
 - 四、校內各項考試務必遵守「靜宜大學學生考試規則」，違者移交學生事務處依學生獎懲辦法議處。
 - 五、學生如欲申請選修他校課程(校際選課)，悉依下列規定辦理(詳細規定請參閱本校學則)：
 1. 選修他校之課程，須為本校該學期中未開設者。但延長畢業年限者不在此限。
 2. 凡申請至他校選課者，需於公告辦理期間上網申請，並經所屬系所及教務處相關單位同意後，由學生持申請單至他校辦理選課及繳費，並於本校加退選截止前，向綜合業務組繳交經他校同意之申請單備查。
 3. 每學期校際選課之學分數，大學部學生修習學士班課程不得超過九學分，碩、博士班學生修習碩、博士班課程，以一科為限，如修習學士班課程，以九學分為限，且校際選課學分數應併入當學期修習學分數上、下限計算。
- 請學生登入 e 校園服務網→各類系統功能→教務→點選【校際選課申請】申辦，操作步驟至綜合業務組網頁→系統操作說明→學生使用查詢。

Providence University Office of Academic Affairs Announcement

Add.: 200, Sec. 7, Taiwan Boulevard, Shalu, Taichung 433-01, Taiwan

Case Officer: Chen, Pei-Ling

e-mail: plchen@pu.edu.tw

Phone: 886-4-26328001 ext. 11111

To: All students

Date: September 4, 2026

Ref. No.: Jing-Jiao-Jung-11500054

Priority: Regular

Classification: Regular

Attachments: 1. [Course Registration Schedule 2026 1st Semester](#); 2. [2026 1st Semester Academic Calendar](#); 3. [Providence University Regulations on Examination](#); 4. [Providence University Regulations on Leave of Absence for Exams and Taking Make-up Exams](#); 5. [Notices on New Semester](#)

Subject: Notice for the Beginning of 2026-27AY 1st Semester.

Descriptions:

1. The 1st semester of 2026-27AY **shall reconvene and the classes begin on September 14, 2026**. Please check your personal class schedule online and attend the classes accordingly. (All course information is subject to the Course Catalog System on e-Campus Service Network.)
2. **The schedule for 1st round Drop & Add is September 8 to 11, 2nd round Drop & Add is September 18 to 22**. Please refer to the course registration schedule for each year (See Appendix 1 or go to the homepage of PU → e-Campus Service → Course Selection and Course Outline Inquiry System → click on the Course Selection Information at the upper right corner.) Please follow the schedule to complete course registration.
3. Midterm and final examinations of the University will be held as scheduled; students should refer to the Academic Calendar of the 2026-27 AY 1st semester (Appendix 2 or homepage of PU → click the University Calendar). All students are required to comply with the PU Regulations on Examination (Appendix 3 or go to the website of Div. of R&C → Regulations → Curriculum); Any violations will be referred to the Office of Student Affairs for disposition under the Student Disciplinary Guidelines.
4. All exam leave applications are handled online. **For Midterm Exam, the instructors shall handle the arrangements for the make-up exam; for Final exam, the instructors can handle the issues themselves or authorize the Div. of R&C for group make-up exam.** Relevant regulations are handled in accordance with the *Providence University Regulations on Leave of Absence for Exams and Taking Make-up Exams*; for details, please refer to Appendix 4 (or go to the website of Div. of R&C → Regulations → Curriculum).
5. For other related matters, please refer to Appendix 5.
6. **In response to the amendment of Article 12 of the Civil Code, which sets the age of majority at 18, the university will no longer send hard copies of semester grade notifications to students. Students can check their grades on the e-Campus Service Network and should inform their parents to use the “Parent Zone” on the university homepage to check grades for each semester. If a paper copy of the transcript is needed, it can be obtained immediately by applying at the university’s automated payment machine.**
7. Effective 2015-16AY, all students in Master’s and Doctoral programs must pass the exam of Taiwan Academic Ethics Education courses prior to submitting the application for advisory professors. Effective 2020-21AY, the application for degree examination must be accompanied by the e-file of the online originality inspection and comparison report for the thesis endorsed by the Instructing Advisor. The results of the paper comparison must: 1. Have a complete paper title; 2. In the last page of the report “Excluded Quotes” and “Excluded Matches” must be closed, and the “Excluded Bibliography” shall be at the discretion of the relevant department (institute, degree program, class). The comparison result is based on the principle of less than 25%. Special cases need to be explained by the Instructing Advisor, signed by the head of the department (institute, degree program, class), and submitted with the application for degree examination.
8. Class suspension notice: Mid-Autumn Festival on September 25, 2026 (Friday), Confucius’ Birthday Commemoration Day (Teachers’ Day) on September 28 (Monday), Make-up Holiday for National Day on October 9 (Friday), National Day on October 10 (Saturday), Taiwan Retrocession Day and the Commemoration Day of the Victory at the Battle of Guningtou, Kinmen, on October 25 (Sunday), Make-up Holiday for Taiwan Retrocession Day and the Commemoration Day of the Victory at the Battle of Guningtou, Kinmen, on October 26 (Monday), Local Public Officials Election Voting Day

on November 28 (Saturday), University Sports Day and Global Alumni Homecoming on December 12 (Saturday), Constitution Day, Christmas Day, and University Anniversary on December 25 (Friday), Founding Day of the Republic of China on January 1, 2027 (Friday), classes will be suspended for one day. If a national holiday falls on a Saturday or Sunday, classes will be suspended for one day. In case of special circumstances, further notice will be provided.

9. Students must comply with the scope of reasonable use of intellectual property rights and use only the legitimate edition of textbooks. DO NOT photocopy or download unauthorized works. For the scope and information on intellectual property rights, please refer to [PU Intellectual Property Rights](#).
10. Please pay attention to the relevant regulations of Personal Data Protection Law and properly safeguard the directory data of other students to avoid improper use and data breach.
11. The secretaries of all departments and OIA Office are requested to help relay the above information to the Foreign Students, Mainland Chinese Students, and Exchange Students.

Original: All students

Copies: Office of Academic Affairs; Div. of R&C; Heads, secretaries, Class Advisors of all departments; OIA

Dean of Academic Affairs

A handwritten signature in black ink, reading "Chih-Chien Lin". The signature is written in a cursive, flowing style with some variations in line thickness.

Notices on New Semester

- A. The rules on how absence results in the grade deduction for the respective courses are detailed in the “Grading Methods and Ratio” column of syllabus. To enquire, please refer to the Course Catalog System.
- B. In accordance with Article 34 of the *PU Academic Regulations*, “the total hours of excused absence and unexcused absence in a course by a student that exceeds the threshold expressly announced by the course instructor for point deduction should be reflected in the grade report of such course.”
- C. Student’s photos are included in the roll calling system and exam sign-in sheet so that teachers can get to know students’ better. Students are encouraged to study diligently and learn from the teachers.
- D. Please comply with the *PU Regulations on Examination* in all exams; offenders shall be handled by the Office of Student Affairs under the *Student Disciplinary Guidelines*.
- E. To apply for cross-university courses at other universities, please follow the regulations below (for details, please refer to the *PU Academic Regulations*).
 - 1. Cross-university courses are open only to those that are not offered at PU in the current semester. Students of deferred graduation are not subject to this regulation.
 - 2. All applicants who apply for cross-university courses must apply online during the announced period. Upon the approval of the attending department and relevant units of Office of Academic Affairs, students then bring the approved application form to make course registration and make payment at the host university. Prior to the deadline of Drop/Add, the applicant shall turn in the course registration slip approved by the host university to the Div. of R&C for record.
 - 3. The number of credits earned in cross-university courses is a maximum of 9 credits per semester for undergraduate students taking undergraduate courses; one subject per semester for graduate students taking graduate course; 9 credits per semester for graduate students taking undergraduate courses. The number of credits earned in cross-university courses shall be incorporated into the upper and lower credit limits of the current semester.

Please log in to e-Campus Service → All e-Campus Service → Academic Affairs → click “inter-collegiate course selection Application” . Refer to the website of Div. of R&C → system operation instructions → Students for operation instructions.